



# 浙江农业科学

JOURNAL OF ZHEJIANG AGRICULTURAL SCIENCES

12

2018

59卷

微萌 WEIMENG®



好吃才是硬道理®

## 提味

**品种特性：**中熟。植株长势中等旺盛。春季全生育期115天，果实发育期约45天。近圆球果，果皮底色浅绿，覆盖墨绿色锐齿条纹，条纹宽度窄到中。单果重达5公斤以上，大的可达8-9公斤。粉红肉，肉质细嫩松脆。多汁爽口，风味佳，中心糖度12-13度。一般春季亩产3000公斤左右。



品种登记编号：GPD西瓜〔2018〕330076

联系电话：0574-87135393

地址：宁波市鄞州区邱隘镇沈家村镇南路

ISSN 0528-9017



12>



万方数据

主办

浙江省农业科学院 浙江大学

协办

浙江勿忘农种业股份有限公司

浙江农科种业有限公司

浙江美之奥种业股份有限公司

杭州种业集团有限公司

浙江省植物保护学会



# 浙江农业科学

(月刊)

ZHEJIANG NONGYE KEXUE

2018年第59卷第12期

2018年12月11日出版

科学植保绿色发展专辑

## 目 次

### ■ 专题论述

2161 二化螟生理生化与分子生物学研究进展 ..... 徐刚,叶恭银

2167 浙江省红火蚁发生防控现状与未来对策思考 ..... 李艳敏,孟幼青,王荣洲,李月红,黄俊,应俊杰,卢英

### ■ 植保技术

2171 4种药剂对辣椒蚜虫的防治效果

..... 王胤,王新凯,李锦,许行,曹金娟,郑建秋,张爱环,王俊侠

2174 精甲·咯菌腈浸种预防早稻恶苗病的效果 ..... 金亮,冯帆

2176 有机缓释肥对水稻稻曲病发生的影响 ..... 潘康蓉,贾庆利,王起

2177 草莓炭疽病、灰霉病、白粉病发生规律的调查 ..... 陆丹,曹婷婷,黄耀亮,高吉良,洪文英

2179 龙游县水稻二化螟重发原因及防控对策

..... 王颖,张勇,张晨光,楼润忠,许新新,徐小伟

2182 肠菌·戊唑醇等杀菌剂对桃褐腐病的防治效果

..... 周华光,许燎原,梁文勇,杨芳立,汪春导

2184 南瓜实蝇蛹和雌成虫卵巢发育分级 ..... 张小亚

2187 丙草胺在机直播稻“播种同步”机械化除草新技术中的应用 ..... 张建萍,朱晓群,唐伟,于晓玥,陆永良

2190 噻菌酯等药剂处理对草莓的保苗效果

..... 曹婷婷,孔樟良,赵帅锋,郑永利,童英富

2192 不同饵料对红火蚁的引诱作用比较 ..... 李月红,钱明辉,季崇杰

2194 不同诱捕装置对美洲斑潜蝇诱捕效果比较 ..... 何天骏,陈利民,吴全聪,马瑞芳

2196 衢州水稻白叶枯病发生及综合防治对策探讨 ..... 张勇,贝雪芳,卢王印

2199 乙多·甲氧虫等4种药剂防治水稻二化螟的效果

..... 胡选祥,潘晓智,赵帅锋,柯汉云,洪志慧,戴金标,邱志强

2200 3种药剂对晚稻细菌性条斑病的防治效果 ..... 王晓东,张勇,毛建红,姜龙

2202 不同营养条件对小菜蛾寿命及产卵量的影响 ..... 刘敏,吕要斌,章金明

2204 甘薯种质资源茎腐病抗性分析

..... 楼兵干,沈肖玲,陆国权,林贤宝,李月红,张勇,卢英

2208 不同早稻育秧方式对稻水象甲越冬成虫为害的影响 ..... 岑定浩,陈宇博,蒋琪

2209 新型果实蝇引诱剂诱杀杨梅果蝇持效期试验初报

..... 饶汉宗,蒋学辉,王卓雄,陈崇军

2212 6种杀虫剂防治茶小绿叶蝉田间药效评价

..... 柳采秀,方屹豪,苍涛,吴长兴,陈丽萍,徐明飞

2214 长兴县杂草稻的分布、特性及发生规律调查

..... 宁国云,王蓓,彭志清,柏超,许琴芳

2218 单季水稻穗期主要病害防治适期探讨 ..... 陈轶

2219 富阳地区茶叶叶部病害病原种类及发病规律

..... 胡敏骏,朱顺根,许杰,王汉荣,王连平,方丽,谢昀烨

2222 红火蚁生物学观察及冬季根除技术

..... 钱明辉,李月红,李艳敏,邢小平,季崇杰,于献文

2225 兼抗枯萎、灰叶斑和黄化曲叶病毒病番茄品种浙杂503的选育

..... 王荣青,叶青静,周国治,阮美颖,姚祝平,应利平

2228 不同药剂对花椰菜上3种鳞翅目害虫的综合控制效果

..... 吴燕君,洪文英,姚荣建,马海芹,李丹

创刊年份

1960年

主管单位

浙江省农业科学院

主办单位

浙江省农业科学院

浙江大学

编辑出版

《浙江农业科学》编辑部

主编

戚行江

副主编

吴益伟

主任

袁醉敏

杂志社地址

杭州市石桥路198号

邮政编码

310021

电话

(0571)86404055

88923181

88923631

E-mail

zjnykx@126.com

网址

[Http://www.zjnykx.cn](http://www.zjnykx.cn)

印刷

杭州供销印刷有限公司

发行范围

公开发行

国内发行

浙江省报刊发行局

国外发行

中国出版对外贸易总公司

中国标准连续出版物号

ISSN 0528-9017

CN 33-1076/S

广告经营许可证号

3301004000051

定价

15.00元

万方数据

## 《浙江农业科学》协办单位

浙江省植物保护学会  
浙江省植物病理学会  
浙江省昆虫学会

- 2232 几种化学农药和生物农药对抗性二化螟的防治效果 ..... 朱洁,叶挺云,朱宇,吴永汉,陈再廖,郑许松
- 2235 红火蚁疫情根除防控监理技术探讨 ..... 赵琳,黄俊,王荣洲,李艳敏,吕要斌
- 经济作物
- 2238 生物降解地膜在长沙烟区烤烟生产中的应用探析 ..... 夏滔,李智勇,张文军
- 2241  $\text{Co}^{60}$ - $\gamma$  辐射诱变对烤烟品种发芽的影响 ..... 陈钰栋,陈瑶,杜金格,陈芳,马晓刚,唐雅心,杨小洁,温亮,刘文涛,陈峰,高强,张丽,侯欣
- 2243 不同施氮量对浓香型特色烤烟品种生长发育及经济性状的影响 ..... 夏滔
- 观赏园艺
- 2247 基于大数据的杭州茶文化特色村旅游形象感知研究 ..... 韩冬,张建国
- 2253 云和雪梨产业与休闲旅游融合发展的思考 ..... 俞慧玲,梅海燕,李根岳,杨智勇,程泽敏
- 粮食作物
- 2256 有机肥部分替代水稻基肥中化肥试验 ..... 孙万纯,张登文
- 2258 玉米雄穗主要性状 QTL 定位分析 ..... 贾波,崔敏,印志同,严卫古,谢庆春
- 2262 沼液在水稻上氮肥替代试验探索 ..... 何旭华,徐君,邵赛男,裘希雅,夏小燕,李凤根
- 资源与环境
- 2265  $\text{Pb}^{2+}$ 、 $\text{Zn}^{2+}$ 、 $\text{Cd}^{2+}$  胁迫对盐地碱蓬种子萌发的影响 ..... 邱振鲁,吴杨艺璇,孙桢,于学文,庄杰隆
- 2270 玉环市沼气安全管理的基本情况及主要做法 ..... 屠昌鹏,王力
- 2271 宁波市梅山湾海洋生态旅游资源特征 ..... 俞科爱,骆亚敏,史学凡,张晶晶,吴永凯
- 2274 白腐菌对玉米秸秆木质素降解的效果 ..... 曾凡清,周天星,陈琳
- 药用植物
- 2276 密度对浙贝母产量和收益的影响 ..... 许奕,孙秀华,石子建,李建辉
- 2278 以杭白菊为例浅谈农业标准化的困境与对策 ..... 陈轶,张倩倩
- 2280 红豆杉属植物中紫杉烷类物质含量比较 ..... 姜艳,沈晨佳,周丹英,余琪
- 蚕桑与特种养殖
- 2283 大口黑鲈温室大棚苗种培育初探 ..... 谢楠,冯晓宇,张高立,潘明杰
- 2286 菌藻联合处理罗氏沼虾育苗废水的效果 ..... 焦蓉婷,沈强,叶捷
- 果树与蔬菜
- 2289 2 种鲜食蚕豆设施栽培模式及其效益 ..... 卞晓春,刘水东,吴春芳
- 2292 水肥一体化技术在早春设施栽培茄子上的效果 ..... 王忠,楼玲,孔海民,沈建国,倪进庄,白颂华
- 2295 菜用大豆不同施肥处理试验初报 ..... 翁颖,许映君,崔萌萌,秦方锦,王绮慧
- 2298 南高丛蓝莓奥尼尔促早栽培试验 ..... 朱宏芬,李和孟,刘健,黄坚
- 2300 湖州地区春季大棚西瓜品种比较试验 ..... 周利利,沈卫新,郑鹏华,韩明丽,赵根,陈丽萍,张建明
- 2302 对羟基苯甲醇对小白菜天麻素积累和生长的影响 ..... 易怀银,江灵敏,何彦,刘鹏,李笑,张玉蓉,谭朝阳,徐德宏
- 2306 油菜浙大 630 特征特性及栽培技术 ..... 俞佳,汪艳,赵菜,赵捷
- 2307 黑木耳耐高 pH 值菌株的筛选 ..... 张军
- 2310 鄱州区樱桃番茄播种期试验 ..... 张志明,曾立红,俞贤琼
- 农业经济与信息
- 2312 农业供给侧改革背景下支农财政政策的研究 ..... 潘泽江,黄霞
- 2316 基于佛山南海试点地券制度的广东地券市场化研究 ..... 马梓洲
- 2319 新生代农民工返乡意愿与返乡性质影响因素比较分析 ..... 迟旭
- 畜牧兽医
- 2323 小鼠肺癌正位模型的建立 ..... 周恺骅,高基民
- 2329 河南省部分猪场猪链球菌的分离鉴定及耐药性分析 ..... 李文娴,王丽荣,王三虎
- 食品技术
- 2332 不同结球甘蓝品种气相色谱图谱分析 ..... 王冬群
- 2336 响应面法优化洋葱色素提取工艺及其稳定性 ..... 郑青波,廖月姣,杨解解,王福彬,刘传丽,刘俊林
- 2340 腌鱼过程中组胺及产组胺菌研究 ..... 陈踊南,叶日英,陈俏纯,陈慧珍,罗敏敏,陈欣
- 种子专栏
- 2344 玉米组合浙凤单 1 号和联创 799



Vol. 59  
No. 12 2018  
Publishing Date  
Dec. 11, 2018

### Competent Authority

Zhejiang Academy of Agricultural Sciences

### Sponsored by

Zhejiang Academy of Agricultural Sciences & Zhejiang University

### Edited & Published by

Editorial Department of JZAS

### Editor-in-Chief

QI Xingjiang

### Associate Editor-in-Chief

WU Yiwei

### Responsible Director

YUAN Zuimin

### Address

198 Shiqiao Road, Hangzhou  
310021

### Tel

0571-86404055

88923181

88923631

### E-mail

zjnykx@126.com

### URL

[Http://www.zjnykx.cn](http://www.zjnykx.cn)

### Fax

0571-86404055

### Printed by

Hangzhou Gongxiao  
Printing Co. Ltd.

### Overseas Distributed by

China Publish  
Foreign Trading  
Corporation  
万方数据

# JOURNAL OF ZHEJIANG AGRICULTURAL SCIENCES (Monthly)

## CONTENTS

- 2161 Research progress of physiology, biochemistry and molecular biology of *Chilo suppressalis* ..... XU Gang, et al.  
2167 Occurrence, prevention, control and management of the red imported fire ant (*Solenopsis invicta*) in Zhejiang Province ..... LI Yanmin, et al.  
2171 Control efficacy of four insecticides on aphids of pepper ..... WANG Yin, et al.  
2174 Efficacy of fludioxonil used for seed soaking on rice bakanae disease prevention ..... JIN Liang, et al.  
2176 Effect of slow-release organic fertilizer on the occurrence of false smut in rice ..... PAN Kangrong, et al.  
2177 Investigation of occurrence regularity of anthracnose, gray mold and powdery mildew of strawberry ..... LU Dan, et al.  
2179 Occurrence causes and control measures of *Chilo suppressalis* in Longyou Country ..... WANG Ying, et al.  
2182 Control efficacy of fungicides including rifloxystrobin + tebuconazole against *Monilinia fructicola* ..... ZHOU Huaguang, et al.  
2184 The pupae and ovary developmental grade of *Bactrocera tau* ..... ZHANG Xiaoya  
2187 Application of pretilachlor in mechanical weeding technology of direct seeding rice with "seeding and spraying synchronization" ..... ZHANG Jianping, et al.  
2190 Effect of fungicides including azoxystrobin on keeping seedling of strawberry ..... CAO Tingting, et al.  
2192 Comparation of attraction of different baits to workers of red imported fire ant, *Solenopsis invicta* ..... LI Yuehong, et al.  
2194 Comparation of the trapping efficacy of different kinds of traps on *Liriomyza sativae* Blanchard ..... HE Tianjun, et al.  
2196 Epidemic causes and comprehensive control countermeasures for rice bacterial leaf blight in Quzhou City ..... ZHANG Yong, et al.  
2199 Control efficacy of four fungicides including spinetoram + methoxyfenozide on rice stem borer, *Chilo suppressalis* (Walker) ..... HU Xuanxiang, et al.  
2200 Effects of three chemical reagents on bacterial leaf streak of late rice ..... WANG Xiaodong, et al.  
2202 Influence of different nutritional conditions on diamondback moth lifetime and spawning ..... LIU Min, et al.  
2204 Resistance determination of sweet potato germplasm resources to sweet potato stem rot ..... LOU Binggan, et al.  
2208 Effects of different early rice seedling raising methods on damage of rice water weevil ..... CEN Dinghao, et al.  
2209 Preliminary report of persistence of new fruit fly attractant against waxberry drosophila ..... RAO Hanzong, et al.  
2212 Evaluation of field efficacy of six insecticides on tea green leafhopper ..... LIU Caixiu, et al.  
2214 Investigation of distribution, characteristics and occurrence rules of weedy rice in Changxing Country ..... NING Guoyun, et al.  
2218 Discussion of optimum period for controlling and preventing main disease of single cropping rice ..... CHEN Yi  
2219 Pathogen species and occurrence regularity of tea leaf diseases in Fuyang District ..... HU Minjun, et al.  
2222 Biological characteristics of red imported fire and its control technology in winter ..... QIAN Minghui, et al.  
2225 Breeding of a new tomato variety Zheza 503 with resistance to fusarium wilt, grey leaf spot and tomato yellow leaf curl virus ..... WANG Rongqing, et al.  
2228 Comprehensive effect of different insecticides on three Lepidopterous pests in cauliflower ..... WU Yanjun, et al.  
2232 Control effect of several chemical pesticides and biological pesticides against resistance *Chilo suppressalis* ..... ZHU Jie, et al.

## 《浙江农业科学》

### 委员

- 戚行江 李西明  
孙国昌 张国平  
徐建华 喻景权  
吕晓男 吕仲贤  
陶冠军 王华弟  
吴益伟 叶兴乾  
成灿土 王岳钧  
张志恒 蒋永清  
郑可锋 董越勇  
袁醉敏

### 特约栏目专家

- 胡锦平 张小明  
张才德 陈俊伟  
陈建明 王汉荣  
吴伟

- 2235 Discussion on supervision techniques for the eradication and control of *Solenopsis invicta* ..... ZHAO Lin, et al.  
2238 Application of degradable films on flue-cured tobacco in Changsha tobacco-growing area ..... XIA Tao, et al.  
2241 Effects of Co<sup>60</sup>-γ irradiation-induced mutation on germination of flue-cured tobacco varieties ..... CHEN Yudong, et al.  
2243 Effects of different nitrogen fertilizer levels on growth and economy traits of strong aroma style flue ..... XIA Tao  
2247 Study on tourism image perception of Hangzhou tea culture village based on big data ..... HAN Dong, et al.  
2253 Thoughts on the integration and development of Yunhe snow pear industry and leisure tourism ..... YU Huiling, et al.  
2256 Study on partial substitution for chemical fertilizer by organic manure in basal fertilizer of rice ..... SUN Wanchun, et al.  
2258 QTL mapping for main traits of maize male tassel ..... JIA Bo, et al.  
2262 Study on substitution for fertilizer nitrogen by biogas slurry in rice ..... HE Xuhua, et al.  
2265 Effects of Pb<sup>2+</sup>, Zn<sup>2+</sup> and Cd<sup>2+</sup> on seed germination of *Suaeda salsa* ..... QIU Zhenlu, et al.  
2270 Basic situation and main practice of biogas security management in Yuhuan ..... TU Changpeng, et al.  
2271 Characteristics of marine ecological tourism resource in Meishanwan in Ningbo City ..... YU Keai, et al.  
2274 Effects of white rot fungus on degradation of lignin in corn stalk ..... ZENG Fanqing, et al.  
2276 Effects of density on yield and economic benefit of *Thunberg fritillary Bulb* ..... XU Yi, et al.  
2278 Predicament and corresponding strategies of agricultural standardization: taking *Chrysanthemum morifolium* for instance ..... CHEN Yi, et al.  
2280 Comparative study of taxanes content in the branches and leaves of different species of *Taxus* ..... JIANG Yan, et al.  
2283 Preliminary study of *Micropterus salmoides* cultivation in greenhouse ..... XIE Nan, et al.  
2286 Effects of bacteria-algae treatment on wastewater from breeding of *Macrobrachium rosenbergii* ..... JIAO Rongting, et al.  
2289 Analysis of two cultivation modes for fresh-eating broad bean in greenhouse and their benefit ..... BIAN Xiaochun, et al.  
2292 Effects of fertigation technology on eggplant cultured in early spring with cultivation techniques ..... WANG Zhong, et al.  
2295 Preliminary report of fertilization treatments on vegetable soybean ..... WENG Ying, et al.  
2298 Early-maturing cultivation of southern highbush blueberry O'Neal ..... ZHU Hongfen, et al.  
2300 Comparison of different watermelon varieties grown in spring season in greenhouse in Huzhou area ..... ZHOU Lili, et al.  
2302 Effects of p-hydroxybenzyl alcohol on gastoordin accumulation and growth of pakchoi cabbage ..... YI Huaikun, et al.  
2306 Characteristics of oilseed rape Zheda 630 and its cultural techniques ..... YU Jia, et al.  
2307 Screening of high pH- resisting *Auricularia auricular* ..... ZHANG Jun  
2310 Experimental study on different sowing time of cherry tomato in Yinzhou District ..... ZHANG Zhiming, et al.  
2312 Study on financial support policy for agriculture under the background of agricultural supply side reform ..... PAN Zejiang, et al.  
2316 Study on marketization of land deed in Guangdong Province based on land deed system in Nanhai District in Foshan City ..... MA Zizhou  
2319 Comparative analysis on the influence factors of the returning nature and willing of the new generation of migrant workers ..... CHI Xu  
2323 Establishment of orthotopic lung cancer model in mice ..... ZHOU Kaihua, et al.  
2329 Isolation, identification and drug susceptibility of *Streptococcus suis* from some pig farms in Henan Province ..... LI Wenxian, et al.  
2332 Gas chromatography analysis of different cabbage varieties ..... WANG Dongqun  
2336 Optimizing extraction of onion pigment with response surface methodology and its stability ..... ZHENG Qingbo, et al.  
2340 Study of histamine and histamine-forming bacteria in production of salted fish ..... CHEN Yongnan, et al.